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§1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

De närvarande presenterar sig. 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns.  

 

§4 Val av justerare 

 Axel Otten väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Jenny Andersson presenterar sig och meddelar att hon är ny 

enhetschef för beställarenheten funktionsnedsättning. Hon 

informerar rådet om hur enheten är uppbyggd och fungerar.  

 

Kirsi Naskali tar vid och rapporterar vad som är på gång inom 

den kommunala dagliga verksamheten. Det är stor tillströmning 

av människor till den dagliga verksamheten och det pågår ett 

flertal samarbeten med privata arbetsgivare. Hon informerar om 

pågående projekt, bland annat anhörigprojektet, ett arbete som 

går ut på att utbilda personalen i hur man på bästa sätt bemöter 

anhöriga. Kirsi avslutar med att bjuda in rådet att förlägga ett 

möte på en av de dagliga verksamheterna. 

 

Nicoletta, Beatrice och Irma tar vid och leder en diskussion om 

samarbetet mellan förvaltningen och rådet rörande aktiviteterna i 

VP 2018. Förvaltningen vill ha rådets hjälp att sprida information 

i rådets nätverk för att få in synpunkter från alla berörda i 

området. 

 

Följande områden berördes: 

 

 Medborgardialog i Vårberg. 

 Medborgardialog och fokusgrupp i samband med 

upprustning och utveckling av parker och grönområden. 

 Förvaltningen erbjuder flickor och pojkar med 

funktionsnedsättning aktiviteter (fritid). Förslag: dialog 

med avdelningen för förskola och fritid.  
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 Workshop med rådet och boende kring framtidens LSS-

boenden. 

 Pedagogiskt ramverk – referensgrupp. 

 Kartläggning av brukarinflytande inom LSS-verksamheter 

– referensgrupp. 

 Öka valdeltagandet för personer med 

funktionsnedsättning – samarbete med rådet. Tidplan för 

arbetet bör fastställas senast under april. 

 Remisser. 

 Avlägsna enkelt avhjälpta hinder.  

 

§7 Särskilda frågor till detta möte 

 En representant från Socialförvaltningen är ordförande i 

Genomförandegruppen för planering av gruppbostäder. 

Stadsmissionen och en privat byggfirma väntar på 

markanvisning till en gruppbostad inom LSS (målgruppen 

har inte rörelsehinder). Det finns ett förslag, Svansätra 1, 

men det uppfyller inte stadens krav på utemiljö då 

marklutningen är för hög. Eftersom boendet kommer 

ligga i Skärholmen närvarar representanter från 

Socialförvaltningen, stadsledningskontoret och den 

tilltänkta hyresvärden Stockholms stadsmission för att 

informera rådet innan man eventuellt går vidare med 

markanvisningen. Arkitekt Fredrik Nyström presenterar 

förslaget för rådet.  

 

En diskussion om förslaget följer. Rådet är positivt till att 

man bygger nya LSS-bostäder, men uttrycker farhågor för 

att lägenheterna kommer att bli mörka med förslaget som 

presenteras, även om man gräver ut. Vidare undrar Lotta 

vad förslaget, med schaktning av mark och andra dyra 

åtgärder, innebär för hyran på lägenheterna. Thomas 

Eriksson från Stadsmissionen svarar att hyran kommer att 

bli motsvarande en standardhyresrätt i Stockholm. Det 

finns ingen direkt koppling mellan hyresnivån och 

produktionskostnaden. Stefan Kristensson från SLK 

menar att det är positivt för Staden att en privat aktör 

avser att bygga en LSS-bostad och sedan gå med i LOV.  

Nicoletta Zoannos från förvaltningen påpekar att 

svårigheter att förflytta sig är en aspekt som måste tas i 

beaktande när man planerar bostäder för människor med 

funktionsnedsättning. Stig-Joeran menar att förslaget vad 

gäller själva huset är trevligt, men att man måste ha en 

strategi för utemiljön också så att de boende inte ”fastnar” 

inomhus. Fredrik visar på en karta hur arkitekterna har 
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tänkt gällande utemiljön, inklusive en terrass som 

kompensation för ett eventuellt mörkt läge. Kerstin 

Forsén från socialförvaltningen understryker att det står 

450 personer i kö för bostad med särskild service och att 

alla tillskott är mycket välkomna.   

 

Diskussionen avslutas med att rådet riktar ett särskilt tack 

till samtliga närvarande för mycket värdefull information. 

Rådet kommer att lämna en sammanställning över sina 

synpunkter och förslag skriftligen till Stefan Kristensson. 

 

§8 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. 

 

§9 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser eller rapporter har inkommit till rådet. 

 

§10 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§ 11 Punkter till nästa möte 

 Balanslistan 

 Besök från avdelningen för stadsutveckling 

 Fokus på särskild fråga inför valet 

 Inspektion av vallokaler i Skärholmens 

stadsdelsnämndsområde 

 Framtagande av ”önskelista” från rådet, vilka frågor som 

rådet vill vara med i ett tidigt skede. 

 

§12 Övriga frågor 

Inga övriga frågor uppkom. 

 

§13 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

 

Maria Nilsson 

Protokollet godkänns och justeras 2018-03-16 


